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Rada Miejska 

w Rakoniewicach 

 

 

 

PROTOKÓŁ  Nr  XXXII/2013 

 

z XXXII nadzwyczajnej Sesji VI kadencji Rady Miejskiej w Rakoniewicach, która odbyła się 

w dniu 21 sierpnia 2013 r., w Urzędzie Miejskim Gminy Rakoniewice, Osiedle Drzymały 25. 

Obrady rozpoczęto w dniu 21 sierpnia 2013 r., o godz. 12:00, 

zakończono w dniu 21 sierpnia 2013 r., o godz. 12:35. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w Sesji wzięło udział 14 radnych, 

nieobecnych – 1 radny. 

 

Radni nieobecni, a nieusprawiedliwieni na podstawie § 3 ust. 2 uchwały Nr XV/155/2003 

Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 29.12.2003 r.: 

1. Tomasz Dolata. 

 

Radni nieobecni – usprawiedliwieni : 

- 0 

 

Spoza Rady udział w Sesji wzięli : 

1. Gerard Tomiak – Burmistrz Rakoniewic, 

2. Arkadiusz Pawłowski – Zastępca Burmistrza Rakoniewic, 

3. Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy, 

4. Elżbieta Fórmanowicz – Radca Prawny. 
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Proponowany porządek obrad : 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXI nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

5. Podjęcie Uchwał w sprawie :  

a. zmiany Uchwały budżetowej na 2013 rok. 

6. Wolne wnioski i informacje. 

7. Zakończenie obrad. 

 

 

Przebieg XXXII Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

z dnia 21 sierpnia 2013 r. 

 

Pkt 1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Otwarcia Sesji dokonał Krzysztof Krawczyk – Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach. Powitał radnych, zaproszonych gości i pozostałe osoby obecne na Sesji. 

Przewodniczący poinformował, że Sesja została zwołana na wniosek Burmistrza, zgodnie  

z art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (wniosek stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu). 

 

Ewidencja uchwał przyjętych na sesji 
Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał 

Rady 

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał 

Nr uchwały Na której stronie 

protokołu 

Nr uchwały, której 

dotyczy sprawa 

Na której stronie 

protokołu 

 

XXXII/241/2013 

 

 

4 - 7 
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Stwierdzając prawomocność obrad Przewodniczący poinformował, że na ustawowy skład  

15 radnych w Sesji uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może 

obradować i podejmować uchwały. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby zgłosić wniosek o zmianę porządku obrad.  

Nie zgłoszono żadnych wniosków. 

Dalej Przewodniczący odczytał obowiązujący porządek obrad. 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z XXXI nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach. 

 

Na salę obrad weszła radna K. Lulkiewicz. Aktualna liczba radnych biorących udział w Sesji 

to 13 radnych.  

 

Protokół Nr XXXI/2013 z XXXI Sesji VI kadencji Rady Miejskiej został przesłany radnym 

e’mailem, wyłożony był do wglądu wcześniej w biurze Rady oraz przed Sesją. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXXI Sesji.  

W głosowaniu nad przyjęciem protokołu wzięło udział 13 obecnych na Sesji radnych.  

Za przyjęciem protokołu głosowało – 13 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się -  

0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła protokół z XXXI nadzwyczajnej Sesji 

Rady.  

 

Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić zapytanie, interpelację lub 

wniosek.  
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Radni nie zabrali głosu. 

 

Pkt 5. Podjęcie Uchwał w sprawie:  

Na salę obrad wszedł radny Marek Tata. Aktualna liczba radnych biorących udział  

w sesji to 14 radnych.  

A) Przed przedstawieniem projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 

2013 rok, najpierw głos zabrał Burmistrz Rakoniewic – Gerard Tomiak. Wyjaśnił, że zaszła 

konieczność zwołania kolejnej, nadzwyczajnej Sesji Rady, ponieważ firma, która 

wykonywała remont budynku szkoły w Rostarzewie opuściła teren budowy. Należało podjąć 

działania, aby jak najszybciej wznowić prace remontowe. Trzeba było poszukać firmy, która 

zechciałaby podjąć te prace. Ostatecznie znalazł się przedsiębiorca, który złożył ofertę. 

Została ona umieszczona w Biuletynie Informacji Publicznej. Wszystko to wiąże się  

z koniecznością dokonania zmian w budżecie gminnym. Burmistrz przypomniał, że 

pierwotnie na to zadanie była zabezpieczona kwota 450.000 zł. Po wygranym przetargu przez 

firmę RISET, która zaoferowała wykonanie remontu za kwotę około 286.000 zł, zwyczajowo 

zdjęto nadmiar pieniędzy zabezpieczonych na to zadanie, aby przeznaczyć je na jakiś inny 

cel. Obecnie wracamy do punktu wyjścia i w zmianach do budżetu proponuje się zwiększyć 

środki na wykonanie tego zadania o 150.000 zł. Burmistrz podkreślił, że administracja stanęła 

na wysokości zadania, gdyż zadziałały procedury. W maksymalnie krótkim czasie wykonano 

to wszystko, co trzeba było w takim przypadku zrobić tj. po zejściu firmy z placu budowy, 

wezwano tę firmę do natychmiastowego podjęcia robót (miało to mieć miejsce 12 sierpnia 

br.). Firma się nie pojawiła. Udało się umówić z przedstawicielami tej firmy na 14 sierpnia 

br., na sporządzenie inwentaryzacji wykonanych robót i protokołu rozbieżności. Natychmiast 

podjęto też działania mające na celu jak najszybsze znalezienie wykonawcy w trybie ustawy  

o zamówieniach publicznych art. 67 pkt. 3, tzw. zamówienie z wolnej ręki, które jest możliwe 

w sytuacjach szczególnych, niecierpiących zwłoki. Burmistrz zauważył, że chyba nikogo nie 

trzeba przekonywać o tym, że sytuacja ma właśnie taki charakter, skoro dotyczy to budynku 

szkoły, a zbliża się kolejny, nowy rok szkolny. Burmistrz powiedział, że chciałby, aby rok 

szkolny w Rostarzewie rozpoczął się zgodnie z kalendarzem obowiązującym w całym kraju, 

tak, aby dzieci nie odczuły żadnego dyskomfortu. Dodał, że wierzy w to, że inwestycja ta 

będzie miała swój szczęśliwy koniec, że dzieci w szkole w Rostarzewie będą się uczyły  

w wyremontowanych, czystych salach. Co do organizacji samego roku szkolnego, Burmistrz 

wyjaśnił, że kierownik Wydziału Oświaty – Mirosław Basiński jest w kontakcie i z dyrektor 
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Izabelą Cieślewicz, która pełni swoje obowiązki jeszcze do 31 sierpnia br. i z nowo powołaną 

na stanowisko dyrektora ZPSG w Rostarzewie - Aldoną Bobińską (powołana 19 sierpnia br., 

na okres dwóch lat). Od strony organizacyjnej i merytorycznej sprawą zajmuje się  

M. Basiński, natomiast stroną finansową i techniczną – Wydział Gospodarki Gminnej. 

Kolejnym krokiem są dzisiejsze zmiany do budżetu, aby z nowym wykonawcą można było 

podpisać stosowną umowę. Sprawa z poprzednim wykonawcą prawdopodobnie znajdzie swój 

finał w sądzie. Burmistrz zwrócił się z prośbą do radnych o zatwierdzenie dzisiejszych 

zaproponowanych zmian do budżetu.             

 

Przy okazji Burmistrz powiadomił, że jutro, wraz ze Skarbnikiem Gminy, będzie podpisywał 

umowę w Agencji Nieruchomości Rolnych w Poznaniu.   

 

W dalszej części Skarbnik Gminy – Teresa Kmiecik przedstawiła wszystkie proponowane 

zmiany w budżecie, które dotyczą :  

Załącznik nr 1  dochody – zwiększenie o kwotę : 353.799,94 zł 

 

W uchwale Nr XXXI/240/2013 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 9 lipca 2013r. wprowadzono 

dochód w Dz. 600 Transport i łączność, Drogi publiczne gminne dotyczący udzielenia  bezzwrotnej 

pomocy finansowej na wykonanie zadania „ doprowadzenie do właściwego stanu technicznego drogi 

wewnętrznej z zatokami i placami postojowymi oraz z chodnikami dla pieszych w miejscowości 

Jabłonna położonych na działce nr 340/2 gm. Rakoniewice w kwocie :  489.603,14 zł tj. 86 %  

kosztów kwalifikowanych. 

Po dokonanej analizie zapisów wynikających z art. 8 ustawy z dnia 21 marca 1985r. o drogach 

publicznych (Dz.U. z 2013r. poz. 260) stwierdzono, iż zapisy zarówno po stronie dochodowej jak  

i wydatkowej dla tego zadania winny być sklasyfikowane w rozdz. 60017 „ drogi wewnętrzne” 

W związku z powyższym w niniejszej uchwale dokonuje się sprostowania zapisów w dochodach  

i wydatkach budżetu dla zadania „ droga wewnętrzna z zatokami i placami postojowymi oraz  

z chodnikami dla pieszych w miejscowości Jabłonna położonych na działce nr 340/2 gm. 

Rakoniewice” 

Po stronie dochodów 

zmniejszenie : 

Dz.600 „Transport i łączność” , rozdz. 60016 „Drogi publiczne gminne” § 2460 kwotę : 489.603,14 zł  

zwiększenie : 

Dz.600 „Transport i łączność” , rozdz. 60017 „Drogi wewnętrzne ” § 2460 kwotę : 489.603,14 zł  

Dodatkowo wprowadzenie dochodu  

Dz.600 „Transport i łączność” , rozdz. 60017 „Drogi wewnętrzne ” § 2460 kwotę : 353.799,94 zł  

Na podstawie umowy pomiędzy Agencją Nieruchomości Rolnych, a gminą Rakoniewice na udzielenie  

bezzwrotnej pomocy finansowej na wykonanie zadania „ doprowadzenie do właściwego stanu 

technicznego drogi ze zjazdami i podejściami położonej na działce nr 14/17 w obrębie Rakoniewice 

Wieś osada Józefin. 

Po stronie wydatków :  

Zmniejszenie wydatków w : 

Dz. 600 „Transport i łączność”, rozdz. 60016 „ Drogi publiczne gminne” 

Zmniejszenie § 4270 „ usługi remontowe” w której zabezpieczono środki na zadania:   
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- „ doprowadzenie do właściwego stanu technicznego drogi wewnętrznej z zatokami i placami 

postojowymi oraz z chodnikami dla pieszych w miejscowości Jabłonna położonych na działce nr 

340/2 gm. Rakoniewice , kwota : 609.603,14 zł, 

- „ doprowadzenie do właściwego stanu technicznego drogi ze zjazdami i podejściami położonej na 

działce nr 14/17 w obrębie Rakoniewice Wieś osada Józefin, kwotę : 20.000,00  zł.  

Zwiększenie wydatków w : 

Dz. 600 „Transport i łączność”, rozdz. 60017 „ Drogi wewnętrzne” 

Zwiększenie § 4270 „ usługi remontowe” dla zadań :  

- „ doprowadzenie do właściwego stanu technicznego drogi wewnętrznej z zatokami i placami 

postojowymi oraz z chodnikami dla pieszych w miejscowości Jabłonna położonych na działce nr 

340/2 gm. Rakoniewice , kwota : 609.603,14 zł, 

- dla zadania „ doprowadzenie do właściwego stanu technicznego drogi ze zjazdami i podejściami 

położonej na działce nr 14/17 w obrębie Rakoniewice Wieś osada Józefin, kwotę : 383.799,94 zł.  

 

Pozostałe zmiany w wydatkach  

Dz. 600 Transport i łączność 

Drogi publiczne powiatowe   zał. nr  2, 4 

Zmniejszenie wydatków majątkowych o kwotę :   257.281zł na realizację inwestycji pod tytułem „ 

Budowa ciągu pieszo-rowerowego wraz z oświetleniem, wzdłuż drogi powiatowej nr 2755P od 

miejscowości Wioska do miejscowości Rakoniewice o długości ok. 6 km, II etap od m. Wioska w 

kierunku Rakoniewic o długości ok.1.3km” ( niższe koszty po przetargu). 

Dz. 700 Gospodarka mieszkaniowa  

Gospodarka gruntami i nieruchomościami 

Zmniejszenie wydatków majątkowych o kwotę : 10.000,00 zł dla zadania „ modernizacja budynku nr 

57 przy ul. Krystyny w Rakoniewicach – ocieplenie budynku, w której gmina posiada udział  

27881/54301, właściciel wyodrębnionego lokalu 26420/54301 (niższe koszty po przetargu).  

Dz. 750 Administracja publiczna 

Promocja gminy 

Zmniejszenie wydatków bieżących o kwotę : 5.500 zł celem zwiększenia wydatków w dziale kultura 

Pozostała działalność  
Zmniejszenie wydatków bieżących o kwotę : 10.000,00 zł planowanych na współpracę z zagranicą 

celem zwiększenia wydatków w dziale kultura. 

Dz. 801 Oświata i wychowanie   

Szkoły podstawowe  

Wydatek majątkowy zał nr 2 i 3  

Zadanie „ modernizacja budynku szkoły w Rostarzewie , zwiększenie wydatków o kwotę :  150.000 zł  

w związku z odstąpieniem od umowy poprzedniego wykonawcy. Zwiększenie wydatków związane z 

podpisaniem umowy z wykonawcą robót na podstawie art. 67 ust.1 pkt. 3 ustawy prawo zamówień 

publicznych.  

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego zał nr 2 

Pozostałe zadania w zakresie kultury  

Zwiększenie wydatków bieżących w kwocie : 15.500 zł na organizację „ Dożynek Gminnych ” 

Dz. 926 Kultura fizyczna 

Pozostała działaIność  

Zwrot na rachunek Funduszu części uzyskanego przez Gminę podatku VAT związanego z realizacją 

zadania inwestycyjnego przy udziale środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej inwestycji, 

zgodnie z zapisami § 6 pkt 9  umowy nr 358/09/145  ( dotyczy zadania „ budowa hali widowiskowo- 

sportowej ( środowiskowej) z infrastrukturą towarzyszącą i łącznikiem w Rakoniewicach ”) Gmina 

zobowiązana jest do zwrotu na rachunek Funduszu kwot podatku VAT, jakie jej przysługują, bądź 

jakie otrzymała wskutek rozliczenia z Urzędem Skarbowym, wskazanego w fakturach lub rachunkach 

opłacanych ze środków stanowiących dofinansowanie na podstawie zawartej umowy o 

dofinansowanie, w wyniku obniżenia podatku należnego o kwotę podatku naliczonego przy nabyciu 

towarów i usług w wysokości : 107.281 zł. .   
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Sprostowanie błędu pisarskiego w Uchwale Nr XXXI/240/2013 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z 

dnia 9 lipca 2013r. w  załączniku nr 4” „ wykaz wydatków majątkowych na 2013”  „ w dziale 851 „ 

ochrona zdrowia” rozdział „przeciwdziałanie alkoholizmowi” oznaczono symbolem 85454, zamiast 

zgodnie z klasyfikacją budżetową symbolem 85154.  

 

Na koniec Skarbnik odczytała postanowienia uchwały. 

 

Radna G. Cielecka zapytała, na co są zabezpieczane środki w wysokości 12.000 zł przy 

zadaniu związanym z budową ścieżki pieszo-rowerowej, ciągu pieszo- jezdnego Rakoniewice 

- Rostarzewo. 

 

Skarbnik wyjaśniła, że kwota ta ma zostać przeznaczona na zamontowanie barierek 

ochronnych.  

 

Dalej radna G. Cielecka zapytała, jak daleko zaawansowane są prace związane z budową 

ścieżki Rostarzewo – Wolsztyn.  

 

Arkadiusz Pawłowski – Zastępca Burmistrza odpowiedział, że 23 sierpnia br. nastąpi otwarcie 

ofert na to zadanie.  

 

Radny W. Borowski zapytał, czy ocieplenie budynku na ul. Krystyny 57 w Rakoniewicach  

dotyczy budynku Przychodni PULS. 

 

A. Pawłowski potwierdził. 

 

Radni nie zgłosili więcej pytań ani żadnych wniosków.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXXII/241/2013 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2013 rok stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. 
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Pkt 6. Wolne wnioski i informacje.  

Pierwsza głos zabrała radna K. Lulkiewicz. W związku z zaistniałą sytuacją w szkole  

w Rostarzewie, radna zauważyła, że wiadomym jest, że w przypadku przetargów praktycznie 

jedynym kryterium jest cena. Zapytała, czy w przyszłości, aby uniknąć tego typu sytuacji, 

można by, od firm przystępujących do przetargu, żądać przedłożenia rekomendacji z innych 

miejsc budowy (chyba, że znamy daną firmę, coś już u nas wykonywała i jesteśmy z niej 

zadowoleni).  

Burmistrz odpowiedział, że firmy składają takie rekomendacje (przynajmniej trzy). Ta firma, 

która wygrała przetarg na remont szkoły w Rostarzewie również takie rekomendacje 

przedłożyła. Dopowiedział, że politycy cały czas zwracają uwagę, że, delikatnie mówiąc, 

ustawa dotycząca zamówień publicznych jest zła. Dalej Burmistrz podał przykłady 

inwestycji, które wykonawcy zrealizowali na terenie naszej Gminy bezproblemowo (np. 

remont rynku w Rakoniewicach, wykonanie chodników, budowa parkingu przy budynku 

Urzędu, remont szkoły w Ruchocicach itd.). Zauważył, że takie sytuacje, jak w szkole  

w Rostarzewie, się zdarzają. 

Radna G. Cielecka zaznaczyła, że Urząd, kierownik P. Sobecki i A. Pawłowski byli na 

budowie, kontaktowali się z wykonawcą, interesowali się sprawą.           

A. Pawłowski dodał, że pierwotny wykonawca inwestycji w szkole w Rostarzewie na pewno 

będzie przerzucał swoją odpowiedzialność, tłumacząc się tym, że nie miał kontaktu  

z Urzędem Gminy, co jest całkowitą bzdurą. A. Pawłowski wyjaśnił, że przejeżdża koło tej 

szkoły codziennie. Szkoła funkcjonowała podczas wakacji i od pracowników szkoły docierały 

do Urzędu informacje, że firma przychodzi i pozoruje prace. Urzędnicy na bieżąco 

kontrolowali postępowanie prac. Projektant, który jest mieszkańcem Rostarzewa, również na 

bieżąco tę sprawę monitorował. Zatem czynności związane z nadzorem firmy wykonującej 

remont były spełnione w 110 %. A Pawłowski wyjaśnił, że nikt, na początku lipca, nie mógł 

podjąć decyzji, że wykonawca nie zdąży z remontem.     

Burmistrz przypomniał, że umowa z wykonawcą była podpisana już 05 kwietnia br. Dzieci 

uczęszczały do szkoły w soboty, po to, aby tydzień wcześniej zakończyć rok szkolny, by 

inwestor mógł rozpocząć szybciej pracę. Dziś już wiadomo, że najmłodsze dzieci nie 

rozpoczną nowego roku szkolnego w nowych, wyremontowanych pomieszczeniach, bo nie 

ma fizycznej możliwości, aby to zrobić. Na szczęście Gmina dysponuje pomieszczeniami, do 
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których będą mogły uczęszczać. Dalej Burmistrz poinformował, że w najbliższy wtorek,  

o godz. 18.00, odbędzie się w Rostarzewie spotkanie z rodzicami, na którym zostanie 

omówiony temat remontu szkoły i rozwiane wszelkie wątpliwości.        

Dalej radny M. Maćkowiak poruszył kwestię wykonywanego remontu drogi powiatowej na 

odcinku Rakoniewice – Wola Jabłońska. Zauważył, że być może z tej inwestycje również 

zszedł wykonawca, ponieważ obecnie, za torami stan drogi jest tak zły, że może dojść do 

nieszczęścia. 

A. Pawłowski wyjaśnił, że wczoraj rozmawiał z Natalią Odważną – naczelnikiem wydziału  

w Starostwie Powiatowym w Grodzisku Wlkp. która jest odpowiedzialna za wykonanie tej 

inwestycji i zapewniła, że do 06 września inwestycja ta zostanie zakończona.    

Pkt 7. Zakończenie obrad.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku  

z czym ogłosił zakończenie obrad XXXII Sesji VI kadencji Rady.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano  

Rakoniewice, dnia 23 sierpnia 2013 r.  

Przewodniczący Rady  

Krzysztof Krawczyk 

 

 

Protokolant                    .................................. 

Magdalena Chojnacka  

 

 

.......................................... 

 

Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu : 

 

1. Wniosek Burmistrza w sprawie zwołania sesji nadzwyczajnej. 

2. Lista obecności radnych. 

3. Uchwała Nr XXXII/241/2013 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2013 rok. 

 


